



In the Languages of These Lands

Dans les langues de ces terres

Thousands of places in Canada have names rooted in Indigenous languages. Indigenous place names are rich in meaning: they impart traditional knowledge of the land, its geography and its natural resources. They also communicate Indigenous worldviews, stories and teachings.

There are over 70 Indigenous languages in what today is called Canada. These languages evolved from these lands, and many are unique to Canada. Most are endangered.

Learning and using Indigenous place names helps Canadians better understand the history of where we live and supports Indigenous language revitalization.

To learn more about place naming, visit the Geographical Names Board of Canada: natural-resources.canada.ca/gnbc-125



Au Canada, des milliers d'endroits portent un nom issu d'une langue autochtone. Ces noms sont riches de sens : ils transmettent un savoir ancestral lié au territoire, à sa géographie et à ses ressources naturelles, en plus de communiquer les visions du monde, les récits et les enseignements autochtones.

Ce qu'on appelle aujourd'hui le Canada compte plus de 70 langues autochtones. Ces langues variées sont nées du territoire, et bon nombre ne sont parlées qu'au Canada. La plupart sont menacées.

Pour favoriser la revitalisation des langues autochtones et mieux comprendre l'histoire des territoires où nous vivons, nous pouvons apprendre et utiliser les toponymes autochtones au Canada.

Pour en savoir plus sur les noms de lieux, consultez le site Web de la Commission de toponymie du Canada : ressources-naturelles.canada.ca/ctc-125



Auyuittuq National Park

Pronunciation Key	Indigenous language
aw-you-we-took	Inuktitut

Map location of Auyuittuq National Park, NU

Source: Getty Images

Source: *In the Languages of these Lands / Dans les langues de ces terres*, Ottawa (2023), online / en ligne (2025)